
Visu šalių proletarai, vienykitės!

AIACUS

IAE partijos komiteto posėdis
Praeityje audringos pasiruošimo XIX partinei konferenci

jai dienos, praėjo TSKP CK liepos Plenumas. Yra konferen
cijos Rezoliucijos ir šiandien mūsų uždavinys — vykdyti šias 
Rezoliucijas. Ignalinos atominės elektrinės partijos komitetas 
pravedė pirmąjj posėdį, kuriame svarstė XIX partinės kon
ferencijos rezultatus. Artimiausiu metu vyks susirinkimai ir 
cechuose. Konferencija iškėlė didelį rezonansą, teikė daug 
vilčių, kad dabar apsiriboti tik savalaikių priemonių priėmi
mu Rezoliucijų vykdymui, neįmanoma. Darbas, darbas ir dar 
kartą darbas — tai vienintelis persitvarkymo kelias, ir kiek
vienas žingsnis j šalį priemonių organizavimo klausimu tik 
„dėl ataskaitos“ — tai žingsnis atgal.

Konferencijos darbo rezultatų svarstymas...
Nuomonė apie jos eigą, Rezoliucijas, visa tai — pasiruoši

mas Rezoliucijų vykdymui, konkrečių užduočių priėmimas pa- 
daliniuose. Ar ne tokiu turi būti pokalbis cechuose? Šie su
sirinkimai gali- tapti tuo pačiu ir priešrinkimine kampanija. 
Padalinių užduotys persitvarkyme, iškeltos kandidato, pri
imamo į partijos lyderius, ir bus jo programa. Atsakomybė

už rytojaus dieną dabar keliama darbo kolektyvui, kuris 
savistoviai priima nutarimus.

Liepos 27 dieną įvykusiame partijos komiteto posėdyje 
buvo išklausytas sekretoriaus J. Saluikovo pranešimas „Ato
minės elektrinės partinės organizacijos uždaviniai įgyvendi
nant XIX partinės konferencijos nutarimus“. Posėdyje daly- 

partljos komiteto nariai, rajono partijos komiteto ins
truktorius V. Arbačiauskas, pakviesti cechų partinių organi
zacijų sekretoriai ir padalinių vadovai. Pasisakymuose kal
bėjo: atominės elektrinės direktoriaus pavaduotojas G. Ne- 
i .*u,k'nil cecho partinės organizacijos sekretorius
J. Nikolajevas, darbo ir saugumo technikos skyriaus partinės 
organizacijos sekretorius V. Zykąs, darbo kolektyvo tarybos 
pirmininkas V. Aniipjevas, vyriausias inžinierius G. Negri- 
voda. direktoriaus pavaduotojas V. Gadiučka, partijos komi- 
Iovasnanai ^ Ch'činikovas, A. Kočurovas, J. Sizychas, J. Krug

nas krūvio sumažinimas, ne
gauta 155,64 mln. kVVh);

— statybos-montavimo or
ganizacijų (du sustabdymai, 
negauta 320,7 mln. k\Vh);

— konstruktorių darbo 
(vienas krūvio sumažinimas 
negauta 4,17 mln. kVVh);

— dėl kitų priežasčių bu^g 
vo vienas sustabdymas 
vienas krūvio sumažinimas;^^ 
negauta 113,24 mln. kWh.

T. sk. dėl reaktorinio ce
cho įrengimų gedimo įvyko 
trys sustabdymai ir vienas 
krūvio sumažinimas, negauta 
nių mėnesių rezultatų skaiči 
47,05 proc. iš bendro septynių 
mėnesių rezultatų skaičiaus.

26,57 proc. elektros ener
gijos negauta dėl šiluminės 
automatikos ir matavimo 
prietaisų cecho įrengimų ge
dimo — du sustabdymai ir 
du krūvio iškrovimai.

Dėl turbinų ir elektros ce
chuose tų pačių priežasčių 
negauta atitinkamai 18,4 ir 
1,07 proc. elektros energijos.
Dėl turbinų cecho įrengimų 
gedimo įvyko vienas sustab
dymas ir astuoni krūvio su
mažinimai, elektros cecho — 
du krūvio sumažinimai.

Rugpjūčio 15 d. elektros*^ 
energijos išdirbis sudan^H 
9137,4 k\Vh, atiduota į enei^^* 
gijos sistema S3S7,3 mln. 
k\Vh.

Nuo šios dienos, kiekvieną 
savaitę, mes pradedame teik
ti informaciją iš elektrinės 
valdymo pulto.

Pirmoje eilėje — septynių 
mėnesių darbo rezultatai 
(gamybinio techninio sky
riaus inspektorių duomenys).

1988 m. liepos 31 d. sto
viui Ignalinos atominėje 
elektrinėje dirbo du energi
jos blokai, kurių nustatytas 
galingumas 3000 MW. Fak
tiškas minimalus galingumo 
lygis, kuriuo dirba blokai, 
sudarė: — 1050 MVV pirmo
jo bloko; — 1400 MW antro
jo bloko.

Per 1988 metų septynis 
mėnesius pagaminta 8546,1 
mln. k\Vh elektros energiios, 
planas — 7930 mln. kWh, 
kuris įvykdytas 107,8 proc.

Per tą patį laikotarpį įvy
ko septyni neplaniniai blokų 
sustabdymai (pirmasis blo
kas — 3, antrasis blokas — 
4), trylika krūvio sumažini
mų (pirmojo bloko — 9, ant
rojo bloko — 4), bendras 
negavimas sudaro 959,14 
mln. k\Vh (arba 11,0 proc.). 
Palyginimui, per 1987 metų 
septynis mėnesius blokų sus
tabdymo atvejų nebuvo (dir
bo vienas pirmasis blokas), 
krūvio sumažinimų buvo 
dvidešimt šeši, negauta 

■307,56 mln. k\Vh.
Septynių mėnesių Ignali 

uos atominės elektrinės įren
gimų darbo analizė rodo, 
kad sustabdymai, krūvio su
mažinimai, ir kaip paseka, 
(negavimas elektros energijos 
įvyko dėl sekančių organiza
cinių trūkumų:

— operatyvinio, vadovau
jančio ir stoties remonto 
personalo — (trys sustabdy
mai ir penki krūvio sumaži
nimai, negauta 337,3 mln. 
kVVh);

— eksploatavimo organiza
cijos (penki krūvio sumaži
nimai. negauta 28,12 mln 
kWh);

— gamyklų — tiekėjų (vie-

vavo

Pasisakymus, paruoštus remiantis posėdžio protokolu, da 
linai mes spausdiname.

Atominės elektrinės partinės 

cijos uždaviniai įgyvendinant XIX parti 

nės konferencijos nutarimus

orgamza -

J, SALNIKOVAS
XIX Visasąjunginė partinė 

konferencija plačiai apsvars
tė ir priėmė principinius nu
tarimus persitvarkymo sus
tiprinimui, politinės sistemos 
reformai, tolimesnės partijos 

. ir tarybinės visuomenės de
mokratizavimui.
\T onfercncijos Rezoliucijoje 
“ pažymima: persitvarky
mas — vienintelis galimas 
kelias socializmo stiprinimui 
ir vystymui, susikaupusių 
problemų svarstymui visuo
menės vystymosi liaudies in
teresais. Šiandien pirmoje 
eilėje keliama politinės siste
mos kardi natinė reforma. 
Būtent ji turi duoti naujas 
galimybes 
sustiprėjimui visose visuome
ninio gyvenimo srityse.

Būtina užbaigti naujo eko
nominio mechanizmo forma
vimą, reformos principus pa
teikti kiekvienam darbo ko
lektyvui, kiekvienoje darbo 
vietoje.

Nuo kiekvieno darbo ko
lektyvo. kiekvieno tarybinio 
žmogaus priklauso socialinis 
gerovės lygio ir galutinis 
rezultatas.

Komunistų padėtis persit
varkymo veikloje neatitinka 
šiandienos reikalavimų, vi
daus partinės demokratijos 
vystymosi, socialistinės savi
valdos principų.

Partinė konferencija pri
ėmė priemonių sistemą kovai 
su biurokratizmu ekonomiko
je — tai būtina vykdyti įmo
nių įstatymus dėl kooneraci- 
ios: aktyvi veikla darbo ko
lektyvų tarybų, ūkiskaitos 
vystymas. įmonių savistovu
mas; gamybinės demokrati
jos sustiprinimas. valdymo 
struktūros organizavimo to
bulinimas, valdymo persona

lo mažinimas.
Šiuo melu reikia, kad prie

monės, numatytos rezoliuci
jose. artimiausiu laiku būtų 
realizuotos praktikoic. Bai
giant konferenciją M. Gorba

čiovas pasakė, kad jokiu bū
du negalima konferencijos 
nutarimus palikti tokiam li
kimui, kaip įvyko su (1987 
m.) TSKP CK sausio plenu
mu. „Mes neapgalvojome 
plcnomo nutarimų realizavi
mo mechanizmų, ir jie tartum 
„pakibo“, darbas nėjo taip. 
kaip mes lo tikėjomės. Jokiu 
būdu negalima pasmerkti to
kiam pat likimui mūsų par
tinės konferencijos nutari
mų“.
V aip lai

įgyvendinta?
Kas liečia vidaus partinio 

gyvenimo nutarimus, jie bus 
įgyvendinti jau šiais metais— 
rinkiininės-alaskailinės kam
panijos eigoje, kuri vyks šį 
rudenį. Sic rinkiniai vyks 
atitinkamai normoms ir rei
kalavimams, patvirtintiems 
partinėje konferencijoje, taip 
pat TSKP CK liepos Plenu
me. Bet jau Šiandien reikia 
pradėti ruoštis ataskaitoms, 
svarstyti klausinius dėl par
tinio darbo pakeitimų, pa
renkant partinio biuro, par
tijos komiteto narius, sek
retorius. Partinėse organiza
cijose susirinkimų paruoši
mas ir pravedimas turi vykti 
savistovumo, lenininių prin
cipų demokratizavimo, viešu
mo. kritikos, savikritikos, ir 
svarbiausia, pasiūlymų įgy
vendinimo • pagrindu. kurių 
dalj gali realizuoti pati par
tinė organizacija.

Renkam partinių komi tetų 
narius ir sekretorius, reikia 
plačiai apsvarstyti ių kan
didatūras ir slaptą balsavi
mą, įtraukti į rinkimų slap
to balsavimo biuletenius di
desnį skaičių kandidatų ne
gu yra mandatų. Partinėms 
organizacijoms duota teisė, 
renkant delegatus j konfe
renciją arba j suvažiavimą, 
pateikti pasiūlymus dėl kan
didatų į aukščiau stovinčių 
partinių organų sudėtį, pa
liekant paskutinį žodį kon

ferencijos delegatams. Kad 
partijos kadrų korpuse su 
mažėtų sustingimas - 
riboti laiką renkamose pa
reigose. Pradedant būsima 
TSKP ataskaitinė-rinkimine 
kampanija. įvedama taisyk
lė: alleistiniai partinių komi
tetų sekretoriai, gali būti 
renkami toms pačioms pa
reigoms ne daugiau kaip 
dviems rinkimams iš eilės. 
Metų pabaigai planuojama 
pravesti partinio aparato 
reorganizavimą, kartu su
mažinant jo skaičių.
IZ onfercncijos nutarimai, 

kurie yra rekpmendaci- 
nio charakterio. partinės 
nuomonės, pareikalaus Ta
rybų valdžios organų svars
tymo. Dalinai, kas liečia 
Tarybų
klausimas bus peržiūrėtas 
TSRS Aukščiausiosios Tary
bos rudens sesiioje. 1989 
m. balandyje įvyks liaudies 
deputatų suvažiavimas, ku
riamo bus sudaryti n a 11: i 
valstybinės valdžios organai. 
Rinkimai j respublikines, 
vietines tarybas ir atitinkamų 
vadovaujančių organų for
mavimas bus pravedamas 
1989 metų rudeni.

Nutarimai dėl teisės re
formos pareikalaus j patingo, 
specialaus juridinio svarsty
mo, sukūrimo Įstatymų pro
jekto, jų visaliaudinio 
svarstymo ir įstatymų patvir
tinimo akluose.

Reikiami TSRS Konstituci
jos ir sąjunginių respublikų 
konstitucijų pakeitimai ir 
papildymai.

Bus oaruošti nauji norma
tyviniai dokumentai, aprūpi
nantys lenininėmis partijos 
koncepcijomis, tam. kad 
stabdymo mechanizmas 
laikytų teisingų sprendimų 
realizacijos, kurie buvo 
imti XXVIII TSKP suvažia
vime.

Konferencija TSKP CK 
patiki peržiūrėti visus pa

siūlymus ir prašymus, pasa
kytus konferencijos delega
tų. o taip pat klausimus, ku
riuos pateikė laiškuose svars
tant Tezes. Apie rezultatus, 
reikia informuoti visuomenę 
masinės informacijos priemo
nėmis.

ap-

Konkrečios veiklos prie
mones numatė TSKP CK 
liepos Plenumas.

umalėme užduotis, ku
rias turi spręsti partinės 

organizacijos ir visas Ignali
nos atominės elektrinės ko
lektyvas.

Atominės elektrinės darbo 
specifika, jos įtaka aplinkai, 
reikalauja kiekvieno padali
nio. pamainos. brigados, 
kiekvieno darbuotojo tokio 
darbo, kad energijos blokai 
dirbtų patikimai ir saugiai. 
Tai mūsų pagrindinė ir oir- 
mos eilės užduotis, neprik
lausomai nuo partinės kon
ferencijos

i

Pirmasis energijos blokas 
sustabdytas rugpjūčio 10 d. 
planiniam-įspėjamajam re
montui, kuris tesis maždaug 
70 dienų. Rugpjūčio 11 d. 
16 vai. 20 min. sustabdytas 
antrasis energijos blokas dėl 
sujungimo vamzdžių suviri
nimo vietose nesandarumo 
pašalinimo daugkartinio van
dens cirkuliavimo kontūre 
energijos bloko A-2 patalpo
je 804/2. Šis mazgas jau bu
vo šiais metais remontuotas 
planinio-įspčjamojo remonto 
metu.

Priežastys 
Energijos bloko įjungimas 
darbui planuojamas rugpjū
čio 15 d.

N
konkrečiai bus

i!

persitvarkymo

reorganizavimą

aiškinamosir suvažiavimų 
nutarimų. Atominės clckiri-

(Nukelta j 2 psl.)
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pri-



Pasisakymai pagrindinio 

pranešimo klausimais
Atominės elektrinės partinės 

organizacijos uždaviniai įgy - 

vendinant XIX partinės konfe
rencijos nutarimus

t: i i piniciatyvos iš apačios 
pat negalima, nes persvers 
vartotojas“.

V. Antipjevas pasisakė pa
kartotinai. Konstatavo, kad 
trūksta geni pasiūlymų, ji* 
galvoja, kad todėl ir nėra 
gilaus partinių organizacijų 
darbo analitiškumo.

dėl, kad konferencija atsakė 
j daugelį klausimų. „Priemo
nės reikalingos ir elektrinei, 
ir padaliniams, ir reikia jas 
vykdyti — tai svarbiausia“.

V. Gadiučka, direktoriaus 
pavaduotojas — kėlė abejo
nes dėl tokio greito priemo
nių vykdymo: „Dabar kolek
tyvas susidūrė su nepaprasta 
problema.

Paruošta medžiaga dėl 
įdiegimo naujos darbo ap
mokėjimo sistemos, ūkiskai
tos, reikia sumažinti perso
nalą, bet kaip? Anksčiau bu
vo trečias blokas. O dabai0 
Atsakymo kol kas nėra, o 
žmonių neišmesi už vartų“.

V. Gadiučka pasiūlė kapi
talinės statybos valdvbą 
perduoti miestui, kad mieste 
būtų vienas užsakovas, 
norria, tada, kai Sniečkui bus 
suteiktas miesto vardas.

A. Kočurovas, partijos ko
miteto narys: „Štai ir šian
dien pokalbyje jaučiame, kad 
visi siekia persitvarkymo.
Aš ruošiau pranešimą ce
che, taip pat stengiausi kiek
vieną „uždegti“. Bet kur ii. 
ta, ugnelė? Gal būt reikia 
vėl mėginti. Gal dar karta 
susirinkti visiems ir aptarti darbo kolektyve persitvarky- 
visus pasiūlymus? Laukti niui konkrečias priemones.

G. Nefedjevas, direktoriaus 
pavaduotojas — pasiūlė su
daryti konkrečius priemonių 
planus dėl XIX partinės kon
ferencijos nutarimų vykdy
mo.

J. Nikolajevas, turbinų ce
cho partines organizacijos 

j sekretorius išreiškė savo 
nuomonę dėl priemonių su- 

j darymo: „Gal būt. nereikia 
šių priemonių, o reikia Rezo
liucijas įgyvendinti“.

V. Antipjevas, darbo ko
lektyvo tarybos pirmininkas
— pasakė, kad po konferen
cijos susilpnėjo aktyvumas, 
dalinai pareiškė, kad komu
nistu aktyvumas lygus „nu
liui“. Jis pasakė, kad prie
monių plano sudarymas ne- 
papreitins persi tvarkymo.

G. Negrivoda, elektrinės 
vyriausias inžinierius — 
taip pat už aktyvumą „iš 
apačios“. Liaudis galvoio,
— pasakė jis, — kad įvyks 
konferencija, priims nutari
mus ir bus viskas padaryta, 
liks tik nuryti. Bet šilo nė
ra. Reikia galvoti visiems, 
patiems priimti nutarimus ir 
veikti“.

J. Ovčinikovas, 
komiteto narys 
kad aktyvumas susilpnėjo lo-

slruktiirinę sudėtį, išrenkant 
ntlcisliniais pirmąjį ir anrąjį 
sekretorius.

su darbas turi plėstis ir šioje 
praktinėje veikloje visų elek
trinės padalinių, beavarinio 
ir stabilaus darbo pagrindu 
Turi susidaryti nauja 
monė: nuo mano darbo pri
klauso rajono, kuriame 
gyvenu padėtis. Arba, įvy
kus avarijai, nukentės pirmo
je eilėje mano šeima, mano 
namai, Sniečkaus visuomenė.

(Atkelta iš 1 psl.)

nes pusės metų darbo ana
lizė rodo, kad mes kol kas 
dirbame nepatenkinamai, sus
tabdymų ir bloko krūvio su
mažinimų skaičius, palyginus 
su 1987 metų tuo pačiu lai
kotarpiu. padidėjo. Štai mū
sų konkretus dalyvavimas 
persi tvarkyme.

S. Sizych, partijos komite- 
— mano, kad da-4. Organizuoti jungtinės 

partinės organizacijos tech 
nologinių cechų biurą: reak- 
lorinio, turbinų, elektros, 
cheminio, šiluminės auloma- 
likos ir matavimo prietaisų 
cechuose. Jungtinio biuro 
sekretoriumi išrinkti pirmąjį

to narys 
bar ideologinis darbas yra 
atstumtas nuo gamybinės 
veiklos, nuo ekonomikos: 
„Jeigu žmogus supras, kad 
kažkuri priemonė jam bus 
reikalinga, jis pats aktyviai 
įsijungs“.

nuo-

aš

Svarbiausios atominės
e leki r i nes per si t v arkv ino
kryptys, priimtos partinės 
organizacijos konferencijos 
metu. praeitų metų gruodyje 
- - tai pasiruošimas perėjimui 
dirbti ūkiskaita ir naujomis

buvoPosėdyje taip pat 
svarstomi ekologinis ir na
cionalinis klausimai.

partijos komiteto sekretorių, 
pavesti jam papildomą per
sonalinę atsakomybę už or
ganizacijos partinį 
nurodytuose cechuose. Atsa- 

darbą

ir dirbameM es gyvename 
™ Lietuvos žemėje ir, jei
gu sąžiningai prisipažinti, 

atsimename^ tai dažniau 
Atominėje

Zi-darbą 1988 m. liepos 27 d. par
tijos komiteto sekretoriaus 
J. Salnikovo pranešimo re
zultate buvo priimtas nutari
mas. Jame kalbama, kad lai
ke mėnesio būtina pravesti 
XIX partinės konferencijos 
darbo rezultatų ir pranešimo, 
išklausyto partijos komiteto 
posėdžio metu, svarstymą, o 
taip pat priimti kiekviename

mes
tiktai žodžiais, 
elektrinėje darbininkų 
lietuvių — 4 procentai (rusų 
— 70 proc., baltarusių - 10 
proc., ukrainiečių — 7 proc., 
lenkų —- 5 proc.). Tai, kad 
partijos komiteto narių su
dėtyje. cechų partinių orga
nizacijų sekretorių. profsą
jungų komitetų pirmininkų, 
elektrinės padalinių vadovų 
nėra nė vieno lietuvio, kelia 

kadrų

komvbę už partini 
likusių cechų partinėse or
ganizacijose. pavesti anlra- 

komitclo sekre-
darbo apmokėjimo sąlygo
mis. Šiandieną mes jau pa
siekėme baigiamąjį etapą. 
Įvykdytos numatytos prie
monės, bet svarbiausia, dar 
prieš akis. Šiandieną kiek
vienas vadovas, komunistas 
turi aiškinti, kad, jeigu ne

darbo našumo 
priemokos

jam partinio 
toriui.

5. Vieną kartą metuose 
pravesti bendrus susirinki
mus jungtinėse 
organizacijose, 
nės elektrinės partinės or
ganizacijos konferenciją pra
vesti kiekvienų metų gruo
dyje. atsiskaitant partijos 
komitetui ir, reikalui esant, 
su daliniais perrinkimais.

6. Cechų partinėse organi
zacijose apsvarstyti ir pa
teikti konferencijai pasiūly
mus dėl partinio biuro sek
retorių autoriteto kėlimo, 
sąlygų, stimuliuojančių jų 
darbą, priemones.

Reikalinga peržiūrėti pri
ėmimo į partijos eiles, tvar 
ką. Konferencijos rezoliuci
jose kalbama apie socialinius 
pakeitimus priimamų į par
tijos gretas, santykį tarp 
darbininkų ir tarnautojų. 
Šiandieną svarbiausiu krite
rijumi priimant į partiją tu- 
ir būti politinė pozicija, rea
lus dalyvavimas persitvarky
me. požiūris į darbą, mora
linis žmogaus veidas. Todėl 
būtina atsižvelgti į darbo 
kolektyvo nuomonę, priimti 
į partijos eiles atviruose par
tiniuose susirinkimuose.

Neskyrimas planų priėmi
mui nereiškia, kad sekreto
riai gali ramiai atsikvėpti ir 
laukti, kada ateis pasiimti 
anketų. Jų užduotis — par
tinės organizacijos aktyvu
mu. asmeniniu komunistų 
pavyzdžiu siekti, kad skai
čius. norinčių būti partijos 
eilėse, nuolat augtų.

\T iena iš svarbiausių šian- 
* dieninių problemų — 

supamos aplinkos apsauga. 
Mums ši problema svarbi 
ir tuo, kad viešumo atmos
feroje susidarė visuomenės 
nuomonė dėl trečiojo bloko 
statybos nutraukimo, pirmo
jo ir antrojo blokų darbo, 
kas kelia pavojų šiam regio
nui. Visuomenės, valstybinių 
organų, spaudos, radijo, te
levizijos sutelktas dėmesys 
dėl visko, kas vyksta atomi
nėje elektrinėje. Nesveika su
judimo pagrindine priežasti
mi yra nekompetetingas ir 
nepakankamas visuomenės 
informavimas, kuris pasipildo 
gandais. Mes pripažįstame, 
kad silpnai panaudojamo 
masinės informacijos prie

inu sų atominės elek
trinės specifikos darbo aiš
kinimui, jos įtaką supamai 
aplinkai. Todėl šiandien mū*

partinėse 
Visos atomi-

partijos
mano

didinsi me 
mes negausime 
prie atlyginimo. Ekonominės 
reformos įgyvendinimas, ne
jungiant į naują ūkininkavi
mo mechanizmą brigadų, pa-

abejones dėl mūsų 
politikos teisingumo, 
tokia padėtis ir sudarė prie
žastis, kad lietuvių čia, ato
minėje elektrinėje, dirba

PRAĖJUSIĄ SAVAITĘGalbūt mojo pusmečio darbo rezulta-

Smulkią informaciją apie 
šiuos įvykius skaitykite se
kančiuose laikraščio nume
riuose.
♦įvyko Statybininkų dienos 
šventė. Dvi dienas vyko kul- 
tūrinė-pramoginė programa, 
paruošta Vakarų statybos 
valdybos organizacinio ko
miteto.

tai.
.alinių, pamainų, cechų, ne
isi I imas. ♦Įvyko administracijos su

sitikimas su Ignalinos ato
minės elektrinės dirbančiai
siais. Supažindino su elekt
rinės darbo rezultatais už 
pirmąjį šių melų pusmetį ir 
pateikė tris pagrindinius 
klausimus. liečiančius atomi
nės elektrinės gamybinę vys

tymosi perspektyvą.
♦Prie Luodžių ežero baigė
si penkių komjaunimo dele
gacijų sąskrydis. Tai pirma
sis susitikimas, kuris pakvie
tė delegatus, 
elektrinėse 
RBMK. Buvo susumuoti nir-

ma-
žai. Mes nežinome ir nesis
tengiame mokytis 
kalbos, nežinome vietinės na
cionalinės kultūros. O dėl 
to vietiniai gyventojai reiš
kia nepalankumą mums, lyg 
„gyvenantiems atskiroje sa
loje“. Lietuviai teisingai 
reiškia, kad Sniečkus — res
publikos miestas ir jis nega
li būti izoliuotas. Mums bū
tina mokytis reikšti naujas 
elgesio pozicijos, jokiu bū
du neužgniaužianl lietuvių 
tautos nacionalinio suve- 
renitelo jausmų ir inte
resų. Sekančiais mokslo me
lais politinio švietimo si sto
roj e nagrinėti lemą: „Nacio
nalinių santykių problemos, 
internacionalinis ir patrioti
nis auklėjimas“.

Čia problema ne tame. kad 
nenori lietuviųpereitikolektyvai 

prie ūkiskaitos, o tame, kad 
jie kol kas nemoka taip dirb
ti. nežino modelio ir naujo 

mechanizmo,
kurie dirba 

su reaktoriaisūkininkavimo 
asmeninio indėlio galimybės 
šiam mechanizmui ir atvirkš
tinės prasmės. Sudėtinga dar 
ir tai, kad patys 
•dar nepakankamai 
įsi vaizduoj a ūkiskaitos 
chaniznią. Būtina sėstis 
suolą patiems mokytis ir 
Lyti pavaldinius.

IAE FUTBOLO PIRMENYBĖSvadovai
aiškiai

me-

Liepos 6 -29 dienomis mokyklos stadione 
vyko Ignalinos AE futbolo pirmenybės, tarp 

'pirmos ir antros grupės komandų, Vasaros 
spartakiados sąskaita. Varžybos buvo įdo
mios: įtempia kova, kartais, net su princi
piniu charakteriu. Rezultate: pirmoje grupėje 
dvi komandos, reaklorinio cecho ir komuna
linio ūkio skyriaus, surinko vienodą taškų 
skaičių — 14, bet įskaitant reaklorinio ce
cho pergalę turnyro melu, pirmoji vieta pas
kirta reaklorinio cecho futbolininkams. Tre
čiąją vietą iškovojo šiluminės automatikos ir 
matavimo prietaisų cecho komanda, surin

kusi 11 taškų. Antroje grupėje, pareiškusi 
valią ir iškovojusi pergalę, išėjo į lyderius 
laisvanoriškos sporto draugijos komanda. 
Antrąją ir trečiąją vietas iškovojo atitinka
mai mokslinio tyrimo skyriaus ir statybos- 
remonto cecho komandos. Komandų žaidė
jai, laimėję rungtynes, buvo apdovanoti pri
zais, komandos prizininkės — atitinkamo 
laipsnio diplomais. Turnyras patiko žiūro
vams. Mažo stadiono tribūnos buvo perpil
dytos žiūrovų.

mo-

jViename iš paskutinių par
tinio komiteto posėdžių pat
virtinta gamybinio-ekonomi- 
įūo mokymo forma, kurio le- 

maksimaiiai turėtų būti 
priartintos prie realaus vy- 

eilinio. Kaip mes valdome 
•B&iskaiios teoriją, taip ji ir 
^^Ajs įdiegiama į gyvenimą.

TT kinių ir partinių organų 
funkcijų pasiskirstymas, 

pirminių partinių organizaci
jų savistovumas reikalauja ir 
mūsų partinės organizacijos 
metodų ir' partinio darbo 
stiliaus pakeitimo. Iki atas- 
kaitines-rinkiminės konfe
rencijos būtina detaliai aps
varstyti šią temą cechų par
tinėse organizacijose ir pa
siūlymus pateikti konferenci-

inos

A. BAKULINAS 
žaidynių vyr. teisėjasn veikas moralinis-psicho- 

*5 loginis klimatas kolekty
vuose priklauso nuo to, kaip 
žiūri j tai vadovaujantis 
personalas, sprendžiant so
cialines problemas, suteikda
mas kolektyvams' savivaldą, 
demokratinio vystymosi pra
džioje. Tačiau svarbiausia— 
normalių darbo sąlygų su
darymas kiekvienoje darbo 
vietoje. Ne paslaptis, kad 
šiandien bloke yra 
vielų, kur 
neatitinka 
moms (vasarą labai karšta, 
žiemą — šalta, skersvėjai, 
nėra geriamo vandens ir Lt.). 
Todėl kiekvienos partinės 
organizacijos, kiekvieno ba
ro uždavinys: 
padėtį ir sudaryti normalias 
darbo sąlygas, priemonių 
vykdymą pavesti personaliai. 
Ką gali atlikti kolektyvas 
savo rankomis — nedelsiant 
pradėti.

Pagrindinės kryptys, nu
rodytos XIX partinės konfe
rencijos nutarimų realizavi
mui mūsų atominėje elekt
rinėje būtina 
kiekvienoje partinėje orga
nizacijoje užduotis ir gali
mybes vietoje, pradėti dieg
ti jas gyvenime.

DRAUSTINIO
KAMPELIAI

■■ rSsr,!# jmmi
ii m , 1986 melais pirmą kartą Stripeikiuose, 

kur išsidėstęs bitininkystės muziejus, įvyko 
respublikinė bitininkų šventė. Joje dalyvavo 
dvidešimt respublikos rajonų.

Šią vasarą, rugpjūčio 6—7 dienomis, res
publikos bitininkai susirinko į Ignalinos ra
joną švęsti savo profesinę šventę.

Rugpjūčio 6 dieną Ignalinos kultūros na- 
įvyko bitininkų seminaras. Jie pasi

dalino darbo patirtimi, aptarė trūkumus, ku
rie trukdo vaisingam jų darbui, 
bitininkai buvo apdovanoti.

Koncertavo etnografiniai ansambliai: dai
navo liaudies dainas, šoko, grojo senoviniais 
muzikos instrumentais. Prie atlikėju orisi- 

ir žiūrovai; toli aidėjo dainos, visus 
dalyvius lydėjo gera nuotaika.

-tSLjsš - Ijai. tokių 
darbo sąlygos 
bendroms nor-

Siūlyčiau sekančiai:
L Cechų partinėms orga

nizacijoms vietoje einamų 
ūkinių ir gamybinių klausi
mų daugiau dėmesio skirti 
individualiam, aiškinamajam muose
darbui šiomis kryptimis: po
litinis persitvarkymas, 
moningumo, disciplinos, kul
tūros kėlimas, sveikas gyve
nimo būdas, partijos Įstatų 
vykdymas. Ir pats partijos 
narys visų pirma turi pasi
žymėti pagarbos verto žmo
gaus pavyzdžiu.

są- Geriausiišsiaiškinti
M

Antrą dieną šventė vyko muziejaus teri-

veiklinmkai, vyko vaikų žaidimai. Veikė mu
gė, kurioje galima buvo įsigyti Įvairiu hm 
ninkystės gaminių, instrumentų. 4 ' '

DĖMESIO!
Skelbiamas konkursas Ignalinos AE KClS 

viršininko vakansinei vietai užimti. Norintie
ji kreipiasi į registracinę komisiją nuo 16 
iki 18 vai. adresu: Olimpiados, 14. Pirminin
kas G. Sitnik, telef. Nr. 3-16-38. Kandidatas 
šioms pareigoms gali dirbti Ignalinos ato
minėje elektrinėje, o taip pat ir kitose gyven
vietės įmonėse, turėti aukštąjį arba specialų 
vidurinį išsilavinimą ir ne mažesnį kaip tre- 

.*Jų metų ūkinio darbo patirtį.

2. Partinius susirinkimus 
pravesti ne rečiau, kaip vie
ną kartą į ketvirtį, svars
tant juose svarbiausias ir 
opiausias kolektyvo gyveni
mo . problemas, suteikiant 
joms partinį charakterį.

s3. Pakeisti, atominės elek
trinės partinio komiteto

apsvarstyti
manės A. MARTYNOVJENE

Nuotraukoje: bitininkystės 
mentas. muziejaus frag-

A. Karasiovo nuotr.
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